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   „Mít své místo. Židé a Romové  naši spolužáci před holocaustem a dnes.“ 
 

Holocaust je hromadné vyvražďování Židů, prováděné nacistickým Německem v době druhé světové 
války. V této době bylo vyvražděno kolem 6 milionů Židů. Vzhledem k tomu, že holocaust byl později 
rozšířen i na vyvražďování dalších skupin, například Romů, postižených nebo homosexuálů si myslím, že by 
se na tuto událost mělo vzpomínat už jen kvůli tomu, že s tímto rozšířením počet obětí stoupl až na 14 milionů 
lidí.  

27. ledna, den památky obětí holocaustu. Proč se tento den slaví? Myslím, že by si lidé měli vzpomenout na 
nevinné oběti holocaustu, stejně jako nezapomínáme na oběti koncentračních táborů v době druhé světové 
války a všichni víme, jak tito lidé trpěli. Také se holocaust slaví v lednu 27., jelikož v tento den roku 1945 
byl osvobozen tábor v Osvětimi. Měli bychom vzpomínat. V tu dobu zemřelo nesčetně nevinných lidí, tak 
proč tuto chybu dělat znova? Na světě je stále mnoho lidí a dětí, kteří jsou šikanováni kvůli odlišnosti. Ať už 
národnostní nebo orientační odlišností. A proč se vyvražďovali i tělesně nebo psychicky postižení lidé? Ti si 
svůj osud nevybrali… Těchto lidí je na Zemi mnoho, přece nechceme udělat stejnou chybu jako dřív. Stačí 
jen školní šikana, která může dojít až k rasismu.  

U nás na škole se s touto netolerancí setkáváme také. Mnoho studentů na našem gymnáziu je jiné 
národnosti než české. A to je ten nejhlavnější důvod. Jestli se jeho rodiče chtěli odstěhovat za hranice, za 
prací nebo z jiných důvodů, tak proč by to mělo odnášet dítě? I děti byly obětmi holocaustu. Jinak si myslím, 
že u nás není nikdo nějak postižený nebo aspoň já si toho nevšimla. Postižené děti se takhle už narodí. Ale 
přece ani dítě, ani rodiče nemohou za to, že je dítě takto nemocné. Proč je trestali? Stejné je to i u 
homosexuálů. Každé dívce se líbí jiný chlapec, než té druhé a kluků je to stejné. Každý máme jiný vkus, jiné 
srdce. Tak homosexuálům se také líbí někdo jiný než vám, ne?:) A s kamarádkami to neřešíte, že máte jiný 
vkus. Ale jakmile se někomu líbí osoba stejného pohlaví, tak je to špatně? Není to pouze u nás ve škole, ale 
na celém světě. Všude vládne velká netolerance. 

“Člověk si ovšem může myslet a říkat, že existují malí lidé, ale nemá si myslet, že patří                                 
k těm velkým.“  Jean Paul Sartre 
Tento citát je podle mě velmi soucitný a pravdivý. Všichni víme, že na světě existují tací lidé, kteří jsou slabší                                       
než mi neboli malí lidé. Ovšem opravdu my patříme k těm velkým? Přece se nemůžeme považovat za velké                                 
lidi, když dokážeme tohle udělat se světem. Zabili jsme miliony nevinných lidí a považujeme se za velké?                                 
Podle mě jsme spíš my ti malí a oni jsou ti stateční.  

Tento den bychom si měli připomínat každoročně. Ale netuším, jak, aby to mělo ten správný efekt. Možná,                                 
kdyby 27. leden byl všední den, mohli by se žáci ve školách o tomto učit. Jsme nová generace našeho světa a                                         
chceme to tady po dospělých převzat lépe, než v padesátých letech. Měli bychom všichni vědět, co to                               
holocaust je a jaké měl následky. Stačil by jeden den, aby se žáci jeli podívat na nějakou památku                                   
připomenutí holocaustu nebo si o tom alespoň číst. Dočíst se o jeho průběhu nebo se podívat na nějaké fotky                                     
a jména zesnulých. Třeba někdo z nich mohl být náš vzdálený příbuzný. Myslím, že když se lidé dozví, že byl                                     
zavražděn někdo z jeho rodiny, tak se pak o toto téma více zajímá. Nepřála bych nikomu, aby se toto                                   
dozvěděl, ale může z toho získat další zkušenosti. 

Podívejme se na tyto obrázky nevinných lidí židovského náboženství. Třeba tuto víru převzali po rodičích.                             
Možná si ani nemohli jinak vybrat. Nemohou za to! Tak proč se vlastně tohle stalo, je pro mě nevysvětlitelné. 

 



   

 

 

 

Holocaust je velmi rozsáhlé téma. Byly zavražděny nevinné osoby. Byla to velká událost, a aby se znova 
neopakovala, měli bychom si ji stále připomínat…. 
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